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Tunnustame 
tublimaid!
Juba mitmendat aastat avaldab 
Järvakandi vald tunnustust tub-
limatele vallakodanikele. Välja 
antakse Järvakandi valla auko-
daniku tiitel, valla teenetemärk ja 
aukiri. Järvakandi valla aukoda-
niku nimetus antakse füüsilisele 
isikule vallapoolse erilise austuse 
avaldusena. Aukodaniku tiitliga 
saab tunnustatu kaasa klaastaiese 
„Klaasipuhuja“. Teenetemärk an-
takse füüsilisele isikule Järvakan-
di vallale osutatud eriliste teenete 
eest. Valla aukiri antakse füüsi-
lisele või juriidilisele isikule tä-
nuavaldusena Järvakandi vallale 
osutatud teenete eest. Füüsilisele 
isikule antakse koos aukirjaga 
Järvakandi vapi kujuline rinna-
märk. 

Teenetemärgi ja aukodaniku 
kandidaate saab esitada 15. jaa-
nuarini 2013.

Järvakandi Vallavalitsus

Talvelaagrisse!
26.–28. detsembrini toimub Lo-
kuta lähistel Panga mägedes Jär-
vakandi noorte talvelaager. 

Osalema on eelkõige oodatud 
noored kotkad ja kodutütred. Et 
kohti on aga rohkem, siis võivad 
osalema kandideerida ka kõik 
noored, kel vanust vähemalt 14 
eluaastat, erandkorras ka need, 
kes on alles 14 saamas. Laager on 
ekstreemse- ja militaarse iseloo-
muga, ööbimine toimub köetava-
tes telkides.

Eelregistreerimine 23. det-
sembrini, kohtade arv on piiratud. 

Lisainfo noortekeskusest ja tel 
5672 9009.

Mikk Merekivi

Vallavalitsus 
väljastas loa 
kauplusehoone 
ehitamiseks
12. detsembril toimus Järvakan-
di vallavalitsuse istung, kus oli 
arutusel AS OG Elektra ehitusloa 
taotlus Grossi Toidukaubad kaup-
lusehoone ehitamiseks. Vallava-
litsus andis välja korralduse väl-
jastada ehitusluba kauplusehoone 
ehitamiseks.

Ehitusnõunik Meelis Tomsoni 
sõnul algavad endise turu terri-
tooriumile rajatava kaupluse ehi-
tustööd 2013. aasta kevadel.  
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Järvakandi Kultuurihalli hoonel täitub tänavu 25 
aastat kultuuritegemisi. Maja avati 26. detsembril 
1987. aastal. Seda juubelit tähistame sündmuste-
sarjana detsembrikuu jooksul:

• Kultuurihalli 25. juubeliõhtu ,,Jõuluõhtu 25“ 
•  Advendikontsert ,,Kohtumine kultuurikodus“
•   Järvakandi aastalõpuball
Projekti ,,Maja 25“ sündmustesarja finantsee-

rib Järvakandi Vallavalitsus, Eesti Kultuurkapitali 
Raplamaa ekspertgrupp ning mitmed asutused ja 
eraisikud sponsoritena. Neile juba ette tuhat tänu!

Ülevaadet juubelisündmustest on võimalik luge-
da uue aasta esimesest Järvakandi Kajast. Seniks 
tore fotoülevaade maja sünnipäevapeost 8. det-
sembril.

Soojust ja valgust hinge soovides
Tiia Hansar

kultuurihalli perenaine

1: Nagu 25 aastat tagasi ... 

2: Hilma taas segakoori ees

3: Kõik see pere koos ...

4: August Laidemäe – Järvakandi 
parim kultuurikroonik

5: Soojad õnnitlused

6: Õhtujuhi ja Ants Sepa vestlus

7: Sünnipäevatorti sööma!
Fotod: Kadi-Liis Kalamees

25 aastat kultuuritegemisi
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Väljaandja Järvakandi Vallavalitsus 
Järvakandi, Tallinna mnt 17 
Toimetaja Jaanus Randla; tel 489 4710
e-post: kaja@jarvakandi.ee
Trükk: Kuma trükikoda

VOLIKOGU
Järgmisel õppeaastal 
10. klassi ei avata

Volikogu pidas istungi 28. novembril.
Järvakandi Gümnaasiumi ümberkorraldamine 

Kuulanud ära hariduskomisjoni esimehe Enno Allik-
saare ja Järvakandi Gümnaasiumi direktori Aet-Triin Vas-
nu selgitused, otsustas volikogu 2013/2014. õppeaastal 
Järvakandi Gümnaasiumis 10. klassi mitte avada. Otsus 
puudutab eelkõige nimetatud õppeaastat ja jätab võimalu-
se edaspidi klass siiski avada.

Antud teemal selgitusi jaganud E. Alliksaar rääkis muu 
hulgas, et Järvakandi Vallavolikogu, volikogu ajutine hari-
duskomisjon, Järvakandi Vallavalitsus ja Järvakandi Güm-
naasiumi juhtkond on alates 2011. aasta sügisest arutanud 
kooli gümnaasiumiosa jätkamise võimalusi olukorras, kus 
õpilaste arv on oluliselt vähenenud. Arutelu on puudutanud 
nii hariduse sisulisi külgi kui ka gümnaasiumiosa rahastamist. 

Arutelude tulemusena võttis hariduskomisjon seisuko-
ha jätta 2013/2014. õppeaastal 10. klass avamata.

Gümnaasiumiosa pidamise nõuete täitmise eelduseks 
on piisav arv õpilasi. Kooli 129 õpilasest õpib gümnaa-
siumiosas 17, gümnaasiumiõpilaste arvu kasvu ette pole 
näha. Seega ei ole võimalik täita ka 2012. aastal kehtima 
hakanud uut riiklikku õppekava (sellise õpilaste arvuga ei 
ole võimalik pakkuda valikõppeaineid ega kujundada riik-
likus õppekavas ette nähtud kolm õppesuunda. Ka ei taga 
riik alla 24 õpilasega gümnaasiumiklassis täielikku rahas-
tamist personali töötasudeks ja õppekeskkonna ajakohas-
tamiseks. Käesoleval õppeaastal jääb riigi poolt laekuvast 
summast õpetajate töötasudeks puudu ligikaudu 45 000 
eurot, mis kaetakse valla eelarvest.  

Täielikuma analüüsiga on võimalik tutvuda valla kodu-
leheküljel.
2012. aasta lisaeelarve I lugemine

Kuulanud ära Helje Nahkuri ettekande vajadusest 2012. 
aasta lõpuks kasutamata jäänud rahalised vahendid üle viia 
uude eelarveaastasse, otsustas volikogu võtta kuuldu tead-
miseks ja jätkata arutelu järgmisel istungil.
2013. aasta eelarve I lugemine

Pärast finantsnõunik Katrin Vahemetsa teemakohaseid 
selgitusi ja järgnenud arutelu otsustas volikogu jätkata I 
lugemist järgmisel istungil.
Info

Enno Alliksaar jagas volikogu liikmetele teavet valla 
aukodaniku kandidaadi esitamise tähtaja kohta. Teenete-
märgi ja aukodaniku selle aasta kandidaate on võimalik 
esitada hiljemalt 15. jaanuariks 2013. 

Kõne all oli ka küsimus suusarajamasina vajalikkusest 
ja selle muretsemise võimalusest, samuti raja hooldamisest. 
Märgiti, et tuleb leida soodsaima hinnaga pakkumine raja-
masina ostmiseks või masin rentida. Vallavanem Mart Jär-
viku sõnul ei ole veel sobiva hinnaga tehnikat õnnestunud 
leida, otsingud jätkuvad. Suusaradade hoolduseks kasuta-
takse seni vana Burani, kuni Meelistegevus MTÜ-l õnnes-
tub hankida  kasutatud rajatraktor. Räägiti ka kooli internaa-
di rendile andmise võimalustest. Vallavanem Mart Järvikul 
paluti jaanuarikuu istungiks koostada kalkulatsioonid inter-
naadi ühe kuu rendi ja kommunaalkulude maksumuse koh-
ta. Lisaks kinnitas volikogu Järvakandi valla ühisveevärgi 
ja -kanalisatsiooniga liitumise eeskirja ja Järvakandi valla 
ühisveevärgi ja -kanalisatsiooni kasutamise eeskirja. 
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Lõppevale aastale tagasipil-
ku heites meenub kõigepealt 
järjekordne lumerohke talv 
ja sellele järgnenud suhteli-
selt vihmane suvi. Ka sügis 
oli vihmane ja porine, seda 
tajusime eriti hästi nendes 
piirkondades, kus veepro-
jekti tööd hilissügisesse jää-
nud olid. Detsembris jõudis 
kätte uus talv, eks näis, kas 
lumerohked talved saavad 
algavaga lisa.

Käesolev aasta on Jär-
vakandi elaniku jaoks kul-
genud kaevamiste ja uute 
torustike rajamise saatel. 
Kevadel alustasime Järva-
kandi reoveekogumisala 
veeprojekti töödega Nõlva ja 
Uuel tänaval. Järgnesid uute 
trasside rajamised Rahu, Par-
gi ja Kooli tänavale. Samal 
ajal alustati reoveepuhasti 
rekonstrueerimisega ning 
uue veehaarde rajamisega 
Tallinna mnt 13 kinnistule. 
Tänaseks on reoveepuhasti 
rekonstrueerimistööd lõppe-
nud ja uus veepuhastusjaam 
samuti valmis, selle käiku-
laskmine seisab hetkel elekt-
ri liitumistööde lõpetamise 
taga. Kui elekter majas ja 
pumbad töös, siis saavad ehi-
tajad alustada uue jaama hää-
lestustöödega ning uue aasta 
alguskuudel peaksime saama 
juba tarbida oluliselt pare-
ma kvaliteediga joogivett – 
nii näitavad uue puurkaevu 
veeanalüüside vastused.

Uusi vee- ja kanalisat-
sioonitrasse ehitab alevis 
OÜ Vändra MP, tööde tem-
po tõstmiseks kasutatakse 
ka allhankefirmasid, kellega 
koos võideti riigihange. Töö-
mehed on tublid, oma ala 
asjatundjad. Oleme tehtud 
töödega rahul ja tundub, et 
lisaks headele oskustele on 
Vändra meestel ka hea klapp 
taevaisaga. Kui planeeritud 
asfalteerimistöödega ühele 
poole saadi ning asfaldilao-
turid treileritele laaditi, siis 

algas kohe ka lumesadu. 
Kõiki planeeritud vee-

projektitöid me käesole-
val aastal siiski lõpetada ei 
jõua ja osa jääb paratama-
tult järgmisesse kevadesse: 
alevi põhjapoolsesse osasse 
planeeritavate trasside raja-
mine, mõne ülepumpla ehi-
tamine.

Järvakandi reoveekogu-
misala veemajandusprojekti 
rahastamisotsusega rahuldati  
lisaks uute trasside rajamise-
le ka taotlus uue trassihool-
dusauto ostuks. Tänaseks on 
uus auto Järvakandi Kom-
munaal OÜ-le üle antud ja 
jõulueelsel nädalal algab eri-
tehnika kasutamise väljaõpe. 
Tänapäevane trasside hool-
duse tipptehnika sisaldab 
eneses nii keerulist mehaa-
nikat kui ka elektroonikat. 
Ummistunud trassilõikude 
ülevaatamiseks on autole 
paigaldatud videouuringute 
seade. Sellega on võimalik 
kuni 60 meetri kaugusele to-
russe sisse vaadata, et välja 
selgitada, mis oli ummistuse 
põhjuseks.

Tulles igapäevaelu muu-
de tegemiste juurde, peame 
tunnistama, et majandus-
langus ehk MASU ei taha 
kuidagi taanduda. Viimased 
kolm aastat on olnud tõsised 
püksirihma pingutamise aas-
tad kõikidele Eesti omava-
litsustele. Rasketel aegadel 
oleme püüdnud võimalikult 
ökonoomselt hakkama saada. 
Oleme olnud pidevas otsi-
misprotsessis, kuidas ja kust 
leida lisavahendeid valdade 
ja nende allasutuste normaa-
lseks toimimiseks. Eesti ma-
jandus näitab täna küll mini-
maalseid elavnemise märke, 
kuid majanduse käekäik Eu-
roopas läheb siiski vaikselt 
allamäge ning selline olukord 
ei anna lähiajal lootust pare-
matele päevadele. 

Euroopa Liidu tõukefon-
dide rahastamisperiood on 

lõppemas ja lisavahendite 
leidmine muutub paaril lä-
hiaastal järjest raskemaks. 
Siinkohal pean kiitma meie 
projektikirjutajate peret ees-
otsas abivallavanemaga. Li-
savahendite hulk, mida ole-
me senini kasutada saanud, 
on päris suur. Maikuu lõpul 
toimunud XXVII Rapla 
maakonna memme-taadi su-
vepeo korraldamisega saime 
kenasti hakkama just tänu 
projektitaotlustega saadud 
lisarahale. 

Juunikuus toimus meile 
olulise kultuurisündmusena 
rokifestival RABAROCK. 
Kuigi esinenud bände oli 
rohkem kui eelmistel aasta-
tel, festivali külastajate arv 
siiski ei kasvanud. Tahaksin 
uskuda, et see ei sunni kor-
raldajaid festivalist lõplikult 
loobuma. Pärast majandus-
languse lõppu on tõenäoli-
selt rahval raha rohkem ja 
seda jätkub ka festivalipile-
tite ostmiseks.

Augusti alguses toimusid 
Järvakandi kandi päevad, 
tegevusi jagus nii alevisse 
kui ka Mati Tagapere koju 
Ahekõnnus. Ahekõnnu kü-
la keskele paigutati meie 
kandi esmamärkimise 600. 
aastapäeva tähistav kivi ja 
Järvakandi Klaasimuuseumi 
seinale mälestustahvel klaa-
sitööstuse rajaja Gerhard 
Luki mälestuseks.

Selle suve üheks oluliseks 
ettevõtmiseks oli koolisöök-
la uute ruumide ehitamine 
ning söökla internaadima-
jast ümberkolimine. Tõsist 
tööd jagus paariks kuuks 
ja septembris toimus uue 
söökla avamine. Suvel algas 
ka teenindusmaja välisus-
te vahetamine, maja teisele 
korrusele ehitati kolm uut 
WC-d, paigaldati automaat-
ne tuletõrjeteavituse süs-
teem. Tööde eestvedajaks ja 
rahataotlejaks oli Järvakandi 
Arendusselts, ehitajaks KRI-

VE ehitus Türilt.
Vaatamata rasketele ae-

gadele on kõik meie allasu-
tused siiski kenasti toime 
tulnud. Teie kasutada olnud 
napi eelarve- ja palgarahaga 
majandades olete tõestanud, 
et elu väljaspool Tallinna on 
siiski ka võimalik. Projek-
tide kirjutamisega lisaraha 
hankides on osa allasutuste 
elu veidi kergem olnud. Siin 
on enim silma paistnud kul-
tuurihall ja Avatud Noorte-
keskus. Samas on kõik meie 
traditsioonilised spordivõist-
lused peetud ja vibuklubi 
Ilves viis Eesti ja Järvakandi 
lipu taas olümpiamängude-
le. Seekord olümpiamedalit 
veel ei tulnud, kuid küll üks-
kord viib visadus sihile ja 
tuleb ka medal, loodetavasti 
kuldne.

On jõuluaeg, on tänami-
se aeg, on soovide aeg. Tä-
nan  meie vallakodanikke ja 
ettevõtjaid, ettevõtete juhte 
ja töölisi aasta jooksul tehtu 
eest. Tänan vallavalitsuse ja 
meie allasutuste töökaid pe-
resid. Me töötame siin ühi-
selt meie kogukonna heaks, 
meist kõigist koos sõltub 
meie tulevik. Soovin, et 
meie järgmise aasta plaanita-
vad projektid saaks ellu vii-
dud, veeprojekti tööd lõpe-
tatud ning Järvakandi saaks 
alevit läbiva kergliiklustee. 
Soovin, et meie ettevõtjatel 
ja ettevõtetel läheks hästi, et 
meid saaks olema rohkem 
kui täna. 

Täna, selle loo kirjutami-
se päeval, annab Järvakandi 
Vallavalitsus OG Elektrale-
välja ehitusloa Grossi kaup-
luse ehitamiseks Turu 1 ja 3 
kinnistutele. See tähendab, 
et uuel aastal lisandub vähe-
malt üks uus ettevõte Järva-
kandi ettevõtete nimekirja.

Rahulikku jõuluaega, 
edukat uut aastat!

Mart Järvik
vallavanem

Tagasivaade läinud aastale

Euroopa Liidu Ühtekuu-
luvusfondi Järvakandi 
reoveekogumisala veema-
jandusprojekti (nr SFOS 
2.1.0101.10-0078) avatud 
hankemenetluse (hange nr 
126314) teel soetasime Järva-
kandi Kommunaal OÜ-le ka-
nalisatsiooni survepesuauto.

12.12.2011. a tunnistati 
hankes edukaks pakkumu-
seks  ProLift OÜ kui mada-
laima maksumusega  pakku-
mus, mille hinnaks osutus  
460 800 € koos käibemak-
suga.

SA Keskkonnainvestee-
ringute Keskus – 75,13% e 
288 511.82 €

Järvakandi Vallavalitsus 
–24,87% e  95 488.18 €.

Kanalisatsioonitorustike 
ning settekaevude pesemi-
seks ja tühjendamiseks soe-
tatud survepesuauto koosneb 

baasautost VOLVO FMX-
370 ja pealisehitusest Flex-
Line 206. Auto üleandmine 
ja vastuvõtmine toimus Jär-
vakandis 5. detsembril.

Pealisehituse paak kogu-
mahuga 6 m³ on valmistatud 
kemikaalikindlast terasest ja 
varustatud liigutatava vahe-
seinaga, mis eraldab puhta 
vee ja reovee sektsioone. 
Pealisehitise voolikute, 
pumpade, kuulkraanide jms 
häireteta töö on tagatud tem-
peratuurivahemikul –25 °C 
... +35 °C. Võimalik on imu- 
ja veepumba üheaegne täis-
võimsusel töö. Vaakumpaak 
võimaldab pumbata tühjaks 
12 m sügavusi kaeve (vee-
piir 12 m allpool maapinda). 
Paagi tagaosas on hüdrauli-
lise ajamiga poom imuvoo-
liku pikkusega kuni 30 m. 
Poom on horisontaalsuunas 

hüdraulilise ajamiga mõle-
male poole väljapööratav, 
pöördenurk kokku  vähemalt 
180°.

Torustike kontrollimiseks 
on lisavarustuses portatiiv-
ne digitaalne torustike vaat-
luskaamera koos digitaalse 
videosalvestamisega. Vee-

kindla kaamera abil teos-
tatud vaatlusaruannet saab 
koos tehtud piltidega sal-
vestada ja lisada järelduste 
tegemiseks vajalikud kom-
mentaarid.

Riigo Raadik
Järvakandi Kommunaal 

juhataja

Katustelt koristamata lumi on ohtlik
Tehnilise Järelevalve Amet (TJA) tuletab ehitiste omanikele 
meelde, et ohutuse tagamiseks tuleb pidevalt jälgida katusele 
kogunenud lume kogust. Katusekonstruktsioone võib märja 
lume korral ohustada juba lumekiht paksusega 0,3 m.

Liigne lumekoormus ohustab kõige enam teras- ja 
puitkonstruktsioonidega kergehitisi või ehitiste osasid, la-
meda katusega või väikese katusekaldega ehitisi, samuti 
vanemaid amortiseerunud ehitisi. Erilist tähelepanu tuleb 
pöörata kohtadele, kus on katuseastmed või katus piirneb 
kõrgema ehitisega. Seal kuhjub tuulega lund hangedena 
koguses, mille koormus võib mitmekordselt ületada katu-
sele lubatavat lumekoormust.

Ehitise ohutuse eest vastutab omanik, kelle kohustu-
seks on muu hulgas korraldada õigeaegsed lumekoristus-
tööd. Ehitiste ohutusjärelevalvet teevad kohalikud oma-
valitsused ja TJA.

Kommunaal sai uue survepesuauto



Sel aastal algas jõulukuu veidi 
teisiti kui varem: 1. detsembril 
peeti koolis jõululaata. Lettide 
taga pakkus oma kaupa 36 õpi-
lasest müüjat – ostjaid meelita-
ti nii omatoodangu kui ka ko-
dus kasutult seisnud kraamiga: 
müüdi isevalmistatud ehteid, 
küpsetisi, jõulukaunistusi, aga 
ka kasutatud riideid, spordiva-
rustust, raamatuid, mänguasju 
ja muud. Ettevõtmine  õnnes-
tus: rahul olid nii müüjad kui 
ka ostjad. 

Esimese advendi järgsel 
esmaspäeval kogunes kooli-
pere aga tavakohaselt õuekuu-
se juurde küünlaid süütama. 
Traditsiooniline oli ka det-
sembrikuu teise esmaspäeva 
hommik, kui 1. ja 12. klassi 
õpilased saalikuuse ehtisid 
ning üheskoos laulsid. Nagu 
ikka, oli palju sagimist huba-
ses jõulukohvikus.

Mitmeid ettevõtmisi oli väl-
jaspool kooligi: algklassid said 

osa kontsertetendusest „Lotte 
jõulupidu“, keskastme õpila-
sed aga teletorni jõuluprog-
rammist ning KUMU muuseu-
mikavadest.

Ja  muidugi jäävad kooli-
veerandit lõpetama kontserdid 
ja jõulupeod. 
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Järvakandi Klaasimuu-
seum tänab
inimesi, kes on eelmisel, 2011. aastal muu-
seumiga koostööd teinud ja esemeid anneta-
nud:

1. Erika Lonks Tallinnast; 2. Jaan Viertek 
Järvakandist; 3. Einvald Nõulik Järvakan-
dist; 4. Erkki Nobel Järvakandist; 5. Teet 
Reier Türilt; 6. Helvi Kohandi Pärnust; 7. 
Heldi Eelmaa Järvakandist; 8. Valli Raidma 
Järvakandist; 9. Arne Anni Järvakandist; 10. 
Maimu Villido Pärnust; 11. Riihimäki Klaasi-
muuseum, Heikki Matiskainen Soomest; 12. 
Johannes Ritson Järvakandist; 13. Silvia-i; 
14. Anne ja Juhan Palla Isakõnnult; 15. Laine 
Lind; 16. Pilaster OÜ/Urmas Priske Pärnust; 
17. Irene Teesalu Tallinnast; 18. Järvakandi 
Gümnaasium, Elle Raudne; 19. Perekond 
Melts; 20. Oniston OÜ Pärnust; 21. Viire Vil-
landi Tartust; 22. Jaak Soon Järvakandist; 23. 
Eno Endrekson Järvakandist; 24. Eero Eel-
maa Järvakandist; 25. Marve Raig; 26. Ene 
Kirde Pärnust; 27. Evald Kirde Pärnust; 28. 
Enn Lainurm Nõlva külast; 29. Tiia Hansar 
Järvakandist; 30. Markku Kivine; 31. Kunnar 
Vahtras Kolgaküla traktorite ja tööriistade 
eramuuseumist; 32. Tiina Rätsep Narvamäe 
Antiik Tartust; 33. Perekond Rostin Ahekõn-
nust, eriline tänu EW-aegse laadakarusselli 
eest; 34. Urmas Leemet Viljandist; 35. OÜ 
Ergeri Tallinnast; 36. Toomas Konsen Tar-
tust; 37. Perekond Dolenko Võrust; 38. Ivar 
Pai Viljandist; 39. Tõnu Lauk Tallinnast; 40. 
Enno Alliksaar Järvakandist.

Täname!

Lauatennises algas uus 
hooaeg
Lauatennisemängijad alustasid uut hooaega 
18. septembril avatreeninguga, kus osales 13 
huvilist.  Rõõm oli näha meie ridade kasvu 
Kaido Kaldase ja Riho Straževi näol ning 
nüüd on üsna tavaline, et kaks korda nädalas 
toimuvatest treeningutest võtab tavaliselt osa 
10–12 mängijat. On meeldiv vaatepilt, kui 
avaras kooli võimlas on üleval 6 lauda (ega 
rohkem mahugi) ja iga laua taha jagub ka 
mängijaid.

Oktoobri keskel algasid maakonna see-
riavõistluse etapid. Esimesel etapil saavuta-
sid oma vanusegrupis Iris Rajasaare I, Malle 
Miilmann II ja Vahur Männa III koha. Teisel 
etapil Alu auhindadele lisandus eelnimeta-
tutele Jaan Lepp III kohaga omas grupis.

20. oktoobril toimunud Rapla spordivete-
ranide meistrivõistlustest võtsid osa ja saa-
vutasid omas vanuseklassis Iris Rajasaare 
I, Jaan Lepp II, Väino Rajasaare III, Vahur 
Männa 4., Toivo Kadakas ja Dmitri Šerstjuk 
5. koha.

4. novembril Tartus toimunud Eesti Spor-
diveteranide Liidu võistkondlikel meistri-
võistlustel osalesime Rapla SVK koosseisus 
kolmekesi: Jaan Lepp, Iris ja Väino Rajasaa-
re. Ülimalt tasavägises võistluses kaotasime 
III koha vaid kahe punktiga Lääne-Virumaa 
võistkonnale, aga ka 4. koht oli igati tubli 
saavutus. Seejuures oli naiste vanemas rüh-
mas parim Iris Rajasaare, kes alistas kõik 
kolm vastast.

Nädal hiljem toimusid maakonna võistkond-
likud meistrivõistlused, kus võideti üks hõbe- 
(Iris) ja kaks pronksmedalit (Jaan, Väino).

Esimesel advendipäeval toimunud võist-
lustel valmistas suurüllatuse Jaan Lepp, kes 
tuli meeste arvestuses maakonna karikavõit-
jaks!

Sellest kõigest järeldub, et Järvakandi 
lauatennis on jätkuvalt konkurentsivõimeline 
(vähemalt maakonna tasemel) ja loodame, et 
nooremad tegijad seda veelgi tõstavad.

Aasta lõpeb  traditsioonilise jõuluturnii-
ri ja „Pinksimängijate jõuluõhtuga“, pärast 
jõuluaega  ja aastavahetust aga ootavad juba 
uued treeningud ja võistlused.

Rahulikke jõulupühi ja head uut aastat!
Väino Rajasaare 

Jõulukuul koolis

Pikk pime sügis on selleks kor-
raks möödas ja suusalumi rõõ-
mustab meid juba kuu esimesest 
päevast alates. Pea igal aastal on 
esimeste suusatajatega radadel ka 
autod ja jalakäijad, kuid sellest 
allpool. Nüüd natuke spordist. 

Noored kergejõustiklased 
alustasid TV 10 Olümpiastar-
di hooaega. 5. detsembril peeti 
I maakondlik etapp Kohilas. 
Meie noortest oli tublim Car-
men Melts, kes tõi võidu koju 
teivashüppes, ületades oma esi-
mesel ametlikul võistlusel 1.50. 
III koha sai Keidy Kaal (1.20), 
vanemate tüdrukute teibas oli 
Marleen Valdas II (1.60) ja VP 
60 m jooksus Argo Stražev III 
(8,1). Juba 8. detsembril võist-
leldi Tartus vabariiklikul etapil 
ja siingi olid noored tüdrukud 
tublid: parima tulemuse saa-
vutas Carmen Melts, kes uue 
isikliku rekordiga (1.61) saa-
vutas 14. koha. Järgmine etapp 
toimub juba uue aasta alguses.

12.12.12 võisteldi taas Ko-
hilas koolinoorte kergejõustiku 
jõuluvõistlusel.

Alustame teivashüppega: 
Martin Voog võitis BP võistlu-
se tulemusega 3.17 (tulemus on 
tähelepanuväärne, kuna ületab 
kooli kuni 14aastaste noor-
meeste kõigi aegade rekordi. 
Enamat takistas aga lühikeseks 
ja pehmeks jäänud teivas), II 
koha saavutas Kaspar-Rasmus 

Eelmaa (3.12 ületab sammuti 
endise rekordi), III oli Markus 
Sepp (2.20 – isiklik rekord). AP 
teibas ületas Kent Pirma vana 
„sinise sakslasega“ 3.50 (isik-
lik rekord ja I koht. Sinisega 
hüppasime me juba kaheksa-
kümne neljandal?!), III oli Kert 
Jõema (2.00). Neidudest näitas 
taset Mari Lutšihhin, kes ületas 
isiklikuks rekordiks 2.30, II oli 
Marleen Valdas (1.50) ja III Ka-
di-Triin Varik. Teistel aladel olid 
tublimad Kert Jõema (AP hoota 
kolmik:  I – 7.72; 60m jooks: II 
– 7,8; kõrgus: III – 1.60), Kent 
Pirma (AP hoota kolmik: II – 
7.63; kõrgus: II – 1.65), Liina 
Edvand (BT kõrgus: I – 1.35; 60 
m jooks: II – 8,6; hoota kolmik: 
II – 5.90), Mari Lutšihhin (BT 
hoota kolmik: III – 5.66), Mar-
leen Valdas (BT 60 m jooks: III 
– 9,3) ja Anett Kaldas (AT tei-
vas: I – 2.20; kõrgus: I – 1.35; 
hoota kolmik: I – 6.32). Uuel 
aastal juba uued võistlused. 

Siinjuures tahaks aastalõpu-
jutus tänada nii kõiki tublisid 
spordilapsi, kes peale enda hu-
vide on nõuks võtnud teha ka 
kooli esindamine endale auas-
jaks. Tänud ka kõigile lasteva-
nematele, kes oma võsukeste 
tegemisi toetanud ja neid mõ-
nikord ka rohkem tagant utsita-
nud. Kool on ju koht, kus laps 
veedab sügisest kevadeni kogu 
päevavalge aja ja rohkemgi 

veel. Olles terve päeva turvali-
ses keskkonnas koos kosutava 
lõunasöögiga, võib ta leida te-
gevust ka pärast kooli. Huvirin-
ge peaks olema igale maitsele ja 
kellel väikegi huvi spordi, muu-
sika, kunsti jms vastu, peaks te-
gevust leidma (pealegi on meil 
ringid tasuta). Jutu mõte selles, 
et iga päev saades oleks ju vii-
sakas ka vastu anda ehk kooli 
esindamine mis tahes elualal 
võiks olla meie kõigi (õpilased, 
õpetajad ja vanemad) auasi. 
Loodame uuel aastal tihedamat 
koostööd ja häid sportlikke tu-
lemusi kõigile.

Heites pilgu veel läinud 
aastasse, tahaks peatuda kahel 
spordisündmusel. Esiteks või-
dupüha jalgpall. Väga lühikese 
aja ja praktiliselt ilma vahen-
diteta rajati Tupiku mäe otsa 
omapärane jalgpalliväljak. Esi-
mene mäng peeti, nagu peab,  
(2 x 45 minutit) ja vaatamata 
vihmasele ilmale, oli osalejaid 
(ka pealtvaatajaid) meeldivalt 
palju. See näitab, et võidupüha 
sai väärikalt tähistatud. Teiseks 
ja sportlikus mõttes tähtsamaks 
sündmuseks on kindlasti Järva-
kandi IGAMEHE MARATONI 
toimumine. Poole aasta taguse-
le üritusele tagasi vaadates peab 
märkima, et ehk oli see läbi 
aegade üks SPORTLIKUIM 
JÕUKATSUMINE meie külas. 
Seda näitab aeg. Rahulikku ja 

sportlikku jõulu- ning nääriaega 
kõigile!

Suusarajad sees, kuid autod ja 
jalakäijad peal!?

Pühade puhul ei oskagi  
muud moodi pöörduda, et ol-
ge ikka inimesed ja ärge palun 
suusarajal autoga sõitke ega jal-
gupidi peal tammuge. PALUN! 
Pärast pühi nii enam ei ütle.

Suusarajal on hetkel põne-
vad ajad käimas. Loodame, 
et lehe ilmumise ajaks on raja 
remont lõppenud ja rada kul-
geb tavapärast teed. Kindlasti 
peaks jõuluks suusarada saa-
ma täiesti uued rajatähised 
(v.a Tulemägi, mis kevadel 
veel veidi kõpitsemist vajab). 
Koostöös Eesti  Terviseradade-
ga peaks üles saama ka suured 
infotahvlid (üks kooli juurde ja 
teine Tupikusse) ning viidad 
„mägede“ kohta, lisaks sel-
lele terviseraja tähised rajale 
pealeminekukohtades. On ole-
mas ka lootusest vähe suurem 
võimalus uuele rajatehnikale. 
Ühesõnaga: olukord on hetkel 
justkui suurepärane, kuid mitte 
lootusetu. See lõik tundub kui 
ulmeloost ja äkki ongi. Parim 
viis seda teada saada on püha-
de ajal suusad (mitte auto ega 
saapad ega muu) alla panna ja 
rajale minna, ehk on tõesti jõu-
luime sündinud.

Margus Sepp

Spordiaasta läbi ehk teivashüppes tublid 
tulemused, kuid teibad pehmed

Kooli jõululaat. 2 x Rita Kardaš

1. ja 12. klass jõulupuud ehtimas
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Taissia Timofejeva 
16.10.1927–
28.11.2012

Järvakandi
kultuurihalli ees
kell 12.00–13.00

NB! Alates 2013
kell 12.30–13.30

IV kvartalis 2012
13. detsembril
I kvartalis 2013
10. jaanuaril
14. veebruaril
14. märtsil

Pangabussi peatus:

Bussist saate nõu pangateenuste kohta, tellida ja kätte 
pangakaardi, makseautomaadist oma kontole sularaha kanda ja 
välja võtta, teha arvuti abil makseid, avada hoiuseid ja sõlmida 
muid lepinguid.

Tutvuge Pangabussi sõiduplaani ning finantsteenuste tingi-
mustega aadressil www.swedbank.ee. Lisainfot Pangabussi 
teenuste, kellaaegade ja peatuste kohta saate 24h telefonilt 
6 310 310.

Pangabuss
Kõik oma rahaasjad saate korda ajada Pangabussis!

Jumalateenistused Järvakandi Pauluse kirikus

• Jõululaupäeval, 24. detsembril kell 18 
 jumalateenistus
• I jõulupühal, 25. detsembril kell 15   
 armulauaga jumalateenistus,
 laulab koguduse naisansambel
• Pühapäeval, 6. jaanuaril kell 15  
 kolmekuningapäeva jumalateenistus
• Pühapäeval, 20. jaanuaril kell 15   
 armulauaga jumalateenistus

91

Karmen Soosalu

90

Benita Hanvere

Nikolai Uharski

Nelli Kruusa

80

Maimu Saaliste

Valdek Tomson

Leida Plisnik

75

Elvi Rättel

Milvi Heinla

70

Mati Kihlevelt

Treeningul ja võistlusel peab võistleja kandma kiivrit. Sõit toimub 
tänavasõidu naastrehvidega. Sõidusuund vastu päeva. Korraga rajal 2 autot. Start 

vastassirgete keskelt. Distantsi pikkus 2 x 4 ringi. Kahest stardist läheb arvesse
 parim aeg. Võistlusautos ei tohi olla kinnitamata esemeid. 

Juunioril on vajalik lapsevanema kirjalik luba võistlustel osalemiseks.

Kontakt:
5452 1836
lumeovaal@gmail.com

Võistlusarvestus:
- Juunior 2WD esivedu
- Juunior 2WD tagavedu
- Naised
- 2WD esivedu
- 2WD tagavedu
- 4WD
- Veteranid (üle 50 a.) esivedu
- Veteranid (üle 50 a.) tagavedu
- VABA (lubatud piikidega)
- Elektriautod

Kohapeal toitlustus!

Võistlusreeglid:

Eelregistreerimine ja info:
http://lumeovaal.googlepages.com

Tehniline komisjon 
kell 9.00-10.30

Rajaga tutvumine 
kell 9.30-10.30

Meelistegevuse MTÜ

Laupäeval 09.02.2013 algusega kell 11.00
Järvakandi alevi staadionil

X JÄRVAKANDI LUMEOVAAL 
sõiduautodele

Raplamaa Mesinike Seltsi perepäev 
Rapla Kultuurikeskuses
12. jaanuaril kell 12–17

Kuulete meest ja mesindusest, näete vahaküünalde valmista-
mist, saate proovida kätt õnneloosis.
Kohal on mee ja käsitöö müüjad. 
Sissepääs 2 €, pensionär ja õpilane 1 €, allameetrised tasuta. 
Ootame teid!

Raplamaa Mesinike Selts MTÜ

MITMESUGUST
Ostan hea hinnaga erine-
vaid kodumasinaid (pesu-
masinatest mikseriteni) ja 
muid majapidamises seisma 
jäänud träni: potid,  pannid, 
võrkaiad, jalgrattad, tsik-
lid, autoromud, traktorid, 

 

 

kombainid, kärud, seadmed, 
konstruktsioonid, tünnid jms 
(seisukord pole oluline). 
Transport, vedu ja demon-
taaž TASUTA. Tehing ko-
hapeal, ei mingit ootamist. 
Rohkem infot 5894 7301.

Jälle aasta mööda läinud,
rõõmud, mured kaasas käinud.
Tulgu algav aasta parem –
kõigist neist, mis olnud varem.

KAUNIST JÕULUAEGA, 
TUJUKÜLLAST AASTAVAHETUST ja 
RÕÕMUROHKET UUT AASTAT!

Soovib 
Järvakandi Gümnaasium

Jõuluõhtu tähesäras

avanegu õnnevärav,

et ka argipäeva hallis

kestma jääks kõik hea ja kallis

terveks uueks aastaks!

Rahulikku jõuluaega ning
õnnelikku uut aastat!

Lasteaed Pesamuna

Järvakandi 
Klaasimuuseumi 

kollektiiv 
soovib kõigile 

rahulikku jõuluaega 
ja kõike head algaval 

uuel aastal.

Täname kõiki abilisi ja toetajaid meeldiva koostöö eest.
Rahulikke jõule  ja rõõmsat uut aastat!

Järvakandi Hooldekodu 

Päkapikk ja ingel teel on jõuluööl. 
Talveajal vingel nad on ikka tööl. 
Üks su sussidesse maiustusi toob, 
teine südamesse jõulurõõmu loob.


